
Milé kolegyne, kolegovia, vážení rodičia, milí študenti, 

skutočnosť, že sa blížia Vianoce, sa nedá prehliadnuť. Výklady obchodov, 

reklamné spoty, vzájomné rozhovory... To všetko nás prenasleduje na každom kroku. 

Možno aj my sa teraz trápime nad otázkami: Čím prekvapiť pod stromčekom? Čo 

netradičné urobiť či kúpiť? A čo dostanem ja? Budem musieť opäť pomáhať a 

upratovať? A zasa každý deň do chrámu?  

Viackrát som dal písať študentom úvahu o tom, prečo sú tieto sviatky, a ako ich 

prežívajú. Odpovede boli rôzne, no podobali sa v jednom – tešili sa na darčeky, ale aj 

na to, že obdarujú iného. Pamätám si na prácu jedného dievčaťa, ktoré písalo o tom, že 

celé týždne chodilo na brigády a šetrilo, len aby svojmu malému bračekovi splnila jeho 

sen, lebo rodičia na to nemali...  No to, na čo sa najviac tešili všetci, bola skutočnosť, že 

sa spolu stretnú celá rodina a budú navzájom k sebe milí. 

No sviatky Vianoc sú aj o niečom inom – sú predovšetkým o Bohu a o mne. To 

ostatné je len doplnok, ktorý dotvára celkovú atmosféru. Práve na tieto sviatky si 

pripomíname veľkú lásku Boha, ktorý má záujem o každého z nás, a chce naše šťastie. 

On nás chce obdarovať tým najväčším darom aký len môže dať – svojím Synom. To je 

to malé dieťa, ktoré je zavinuté do plienok a uložené do jasieľ. Boh nám dáva 

Záchrancu, ktorý chce ukázať cestu lásky a pokoja, cestu, ktorá vedie k Bohu, ale aj 

k inému človeku.   

Vo vianočnom čase v chráme spievame: „S nami Boh, čujte všetky národy 

a kajajte sa, lebo s nami Boh!“ Boh sa narodil pre nás, aby bol s nami. Aby bol pri tebe, 

keď ti je ťažko, keď veci nejdú podľa tvojich predstáv, keď si nepochopený či sklamaný. 

Chce, aby si išiel s radosťou jeho narodenia ďalej, a dokázal byť blízko tých, ktorí ťa 

obklopujú. 

Prajem Vám, ale aj sebe, aby sme mohli nanovo prežiť skutočnosť, že Ježiš je 

„Boh so mnou“. Aby Ježiš mohol meniť náš život, a my aby sme dokázali tu byť 

v službe pre iných. Zároveň Vám prajem ochotu nechať sa v tieto dni obdarovať Božím 

synom, ktorý kvôli nám prijíma ľudské telo. Aby sme takto Vianoce mohli prežívať celý 

rok. 

„Christos raždajetsja – Slavite jeho!“ 
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